

ကန့်သတ်

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ (၂၅.၉.၂၀၁၂)
ရက်နေ့တွင် မိုင်းပြင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား ယခု မိုင်းပြင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်း၏ အဆိုကို တင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပြင်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့တကွ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေလို့ မင်္ဂလာ စကားဖြင့် ဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုင်းပြင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂) မှ ဦးစိုင်းလှဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ယခု ကျွန်တော်တင်သွင်းခဲ့အဆိုကတော့ အများပြည်သူအတွက် တင်သွင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အခု ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းမှာ မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားများဟာ (၅၅)သန်း ရှိသော ပြည်သူလူထုများ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီ ပြည်သူလူထုအပေါင်းဟာ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းမှာ မှီတင်းနေထိုင်သော အချို့ဟာ တောင်ပေါ်ဒေသ၊ အချို့ဟာ မြို့ပြဒေသအတွင်းမှာ အသီးသီးနေထိုင်ကြပါတယ်။ အဲဒီအထဲမှာ ပြန်ပြောင်းပြီး လေ့လာ သုံးသပ်မည်ဆိုလျှင် ကျေးလက်ဒေသမှာ နေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားများဟာ ခန့်မှန်းခြေ (၇၀)ရာခိုင်နှုန်းခန့်ရှိမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ မြို့ပြဒေသမှာဆိုလျှင် (၃၀)ရာခိုင်နှုန်းခန့် မှီတင်းနေထိုင် ကြပါတယ်။ တစ်ကြိမ် တစ်ခါတုန်းက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ (UNDP) ကုလသမဂ္ဂမှ စစ်တမ်းများအရ ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ ဆင်းရဲတဲ့မိသားစုမှာ တိုင်းရင်းသားပေါင်း (၁. ၈၂၁)သန်း ရှိတာကို လေ့လာတွေ့ ရှိရပါတယ်။

ဆင်းရဲမှု လျော့ချရေးအတွက် သမ္မတကြီး၏ လမ်းညွှန်မှုများအရ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းမှာ အစိုးရအဖွဲ့ အသီးသီးမှ အဆင့်ဆင့် ဆင်းရဲလျော့ချမှုကော်မတီအသီးသီးဖွဲ့ပြီး ယခုလက်ရှိအထိ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ယခုလို ဆောင်ရွက်ရုံမျှနှင့် လုံလောက်မည်ဟု မယုံကြည်မိသည့်အတွက် ဒီထက်မက ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်း မှီတင်း နေထိုင်ကြသော ပြည်သူအပေါင်းတို့ရဲ့ လူမှုစီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ ကဏ္ဍအသီးသီးမှ ပြည်သူများရဲ့ လိုလားချက်များကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းအထောက်အကူမှ ဖြစ်စေရန် ပြည်နယ် အဆင့် အဖွဲ့အစည်းမှ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ (၁၈၈)အရ ဇယား(၂)ပါ

ကဏ္ဍကြီး(၈)ရပ်မှ ပြည်သူ့ အကျိုးကို သယ်ပိုးမည့် အခန်းကဏ္ဍအသီးသီးကို ဥပဒေကြမ်းများ ရေးဆွဲပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော် သို့ တင်ပြဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုလျှင် နောင်လာမည့် ရှမ်းပြည်နယ်မှာ မှီတင်းနေထိုင်သည့် ရှမ်းပြည်နယ်၏ တိုင်းရင်းသားအားလုံး ကိုယ်စိတ်၏ ကျန်းမာခြင်း၊ ချမ်းသာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံ သွားလိမ့်မည့်ဟု ယုံကြည်ပြီး ၎င်းအဆိုကို တင်ပြအပ် ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးညွန့်ဝင်း၊ မိုင်းဖြတ်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ တက်ရောက်လာကြတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျွန်တော် ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဦးညွန့်ဝင်း ဖြစ်ပါ တယ်။ မိုင်းပြင်းမြို့ နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းသွားတဲ့ အဆိုကို ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးပဲ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ အဆိုမှာ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဆင်းရဲမှုလျော့ချပြီး၊ လူနေမှု အဆင့်အတန်း မြင့်မားလာစေရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြု ပေးနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ၊ ရှာဖွေဖော်ထုတ် လုပ်ကိုင်ပေးနိုင်ရန် လိုဦးမည်ဟု ယုံကြည် ယူဆမိသည်နှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဆင့်အဖွဲ့အစည်းမှ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ (၁၈၈)အရ ဇယား(၂)ပါ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ကဏ္ဍကြီး(၈)ရပ်မှ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း ဖော်ဆောင်ပေးမည့် ဥပဒေကြမ်းများရေးဆွဲ၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသွား သင့်ကြောင်း ” ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုကိုလက် ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ဆန္ဒကို ရယူပါမယ်။ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က-

“သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။”

[၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။]

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလား ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းလှဝင်းရဲ့ အဆိုကိုလက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကသဘောတူကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း၊

(သို့မဟုတ်)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ မိုင်းပြင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၁၂ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၆ရက်နေ့(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမယ့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေး ရပ်နားတဲ့အခါ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၂၆.၉.၂၀၁၂)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၀)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပျင်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဆင်းရဲမှုလျှော့ချ ပြီး လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြင့်မားလာစေရေးအတွက် တစ်ဘက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြု ပေးနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်လုပ်ကိုင်ပေးနိုင်ရန် လိုဦးမည်ဟု ယူဆ မိသည်နှင့် အညီ၊ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဆင့် အဖွဲ့အစည်းမှ အခြေခံ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈၈အရ၊ ဇယား(၂)ပါ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ကဏ္ဍကြီး(၈)ရပ်မှ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း ဖော်ဆောင် ပေးနိုင်မည့် ဥပဒေကြမ်းများရေးဆွဲ၍၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသွားရန် သင့်ကြောင်း အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး၊ ဆွေးနွေးဖို့အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးက အမည်စာရင်း ပေးထား ပါတယ်။ ဆွေးနွေးဖို့ ဖိတ်ခေါ် ပါတယ်။

ဦးညွန့်ဝင်း၊ မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁) ဦးညွန့်ဝင်း ဖြစ်ပါတယ်။ မိုင်းပျင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဝင်းရဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဆင်းမှုလျော့ချပြီး၊ လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြင့်မားလာရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူပြုနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်နိုင်လုပ်ကိုင်ပေးနိုင်ရန် လိုဦးမည်ဟု ယုံကြည်ယူဆသည်နှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဆင့်အဖွဲ့အစည်းမှ အခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၈၈)အရ၊ ဇယား(၂)ပါ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ကဏ္ဍကြီး (၈)ရပ်မှ ပြည်သူ့အကျိုးပြု လုပ်ငန်းဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မဲ့ ဥပဒေကြမ်းများရေးဆွဲ၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်း သွားသင့်ကြောင်း အဆိုကို ကျွန်တော်အနေနဲ့ ထောက်ခံတင်ပြ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါတဲ့ ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၈၈)အရ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်လွှတ်တော်သည် ဇယား(၂)တွင် ဖော်ပြထားသော တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်းပါကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်တစ်ဝန်းလုံးအတွက် သော်လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်တစ်စိတ်တစ်ဒေသအတွက် သော်လည်းကောင်း၊ အာဏာသက်ရောက်စေရန် ဥပဒေပြုခွင့်ရှိသည်နှင့် အညီ ပြဋ္ဌာန်းထားပါသည်။ အဲဒီဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၁၈၈)ကို ရည်ညွှန်း ထားသည့် ကဏ္ဍကြီး(၈)ခုမှာ (၁) ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စီမံကိန်းကဏ္ဍ၊ (၂) စီးပွားရေး ကဏ္ဍ၊ (၃) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကဏ္ဍ၊ (၄) စွမ်းအင်၊ လျှပ်စစ် သစ်တောနှင့် သတ္တုကဏ္ဍ၊ (၅) စက်မှု၊ လက်မှုကဏ္ဍ (၆) ပို့ဆောင်ရေး ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေး ကဏ္ဍ၊ (၇) လူမှုရေး ကဏ္ဍနဲ့ (၈) စီမံခန့်ခွဲရေးကဏ္ဍဟူ၍ ဖော်ပြထားပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါတဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် တစ်ဝန်းလုံးတွင် မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ လူဦးရေပေါင်း (၅.၅)သန်း ရှိသည့်အနက်၊ ၇၀%ဟာ ကျေးလက်နေတောင်သူ လယ်သမားများသာ ဖြစ်ကြပါတယ်။ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို အခြေခံပြီး အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းပြုကာ မိသားစုများနှင့် အတူ အေးချမ်းစွာ

ကန့်သတ်

၅

နေထိုင်လာခဲ့ကြ သည်ကို တွေ့ရှိနေရပါသည်။ အဆိုပါ လုပ်ငန်းများကို မိရိုးဖလာနည်းစနစ်ဖြင့် လုပ်ကိုင် စားသောက်ကြသဖြင့် ကြီးပွားတိုးတက်မှု မရှိသလောက်၊ လေ့လာတွေ့ရှိ နေရပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ကဏ္ဍကြီး(၈)ခု ရှိသည့်အနက်မှ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေး ကဏ္ဍကြီးတွင် ပါဝင်တဲ့ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ အပင်နှင့် သီးနှံဖျက်ပိုးမွှား ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနှင့် နှိမ်နင်းရေး လုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ ဓါတ်မြေဩဇာနှင့် စနစ်တကျ သုံးစွဲရေးနှင့် သဘာဝမြေဩဇာများ စနစ်တကျထုတ်လုပ်သုံးစွဲရေး လုပ်ငန်းများကို သော်လည်းကောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးချေးငွေနှင့် စုငွေလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်က စီမံခန့်ခွဲခွင့်ရှိသော ဆည်မြောင်း၊ တာတမံ၊ ရေကန်၊ ရေနုတ်မြောင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေး ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများကို သော်လည်းကောင်း၊ ရေချိုငါး လုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုက ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေနှင့်အညီ မွေးမြူရေး နှင့် စနစ်တကျ ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်းစတဲ့ လုပ်ငန်းများကို ခေတ်မီ နည်းစနစ်ဖြင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြု လုပ်ငန်းများကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်မယ့် ဥပဒေကြမ်းများ ရေးဆွဲ၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း၊ ယင်းအဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးရင်းနဲ့ နိဂုံးချုပ် အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။ သြဘာသံများ

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းလှဝင်း၏ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ပြန်လည် ဆွေးနွေးပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါတယ်။

ဦးမောင်မောင်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် တကွ ယနေ့ လွှတ်တော် အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်လာတဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ကျွန်တော် ဦးမောင်မောင်က ရှမ်းပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဖြစ်ပါတယ်။ ယနေ့ ကျွန်တော် ရှင်းလင်း တင်ပြရမဲ့ကိစ္စကတော့ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်ပြတဲ့ အဆိုပြုချက်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ဦးစိုင်းလှဝင်းက ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဆင်းရဲမှုလျော့ချပြီး၊ လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြင့်မား လာရေးအတွက် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ပြုပေးမည့်နည်းလမ်းများ ရှာဖွေ ထုတ်လုပ်၊ လုပ်ကိုင် ပေးနိုင်ရန် လိုအပ်မည်ဟု ယူဆမိသည်နှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ် အဆင့် အဖွဲ့အစည်းမှ အခြေခံ ဥပဒေပုဒ်မ (၁၈၈) ဇယား(၂)အရ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ကဏ္ဍကြီး (၈)ရပ်မှ ပြည်သူ့အကျိုးပြု လုပ်ငန်းများ ဖော်ဆောင်ပေးမည့် ဥပဒေကြမ်းများရေးဆွဲ၍

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်

ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း အဆို ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်ပြထားတဲ့ ဥပဒေပုဒ်မ (၁၈၈)ကို ရှေးဦးစွာ ကျွန်တော် ရှင်းလင်းလိုပါတယ်။ ပုဒ်မ(၁၈၈)မှာ အင်္ဂါရပ်(၃)ခုရှိပါတယ်။ ဒါက ဘာလဲဆိုလို့ရှိရင် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကနေပြီးတော့ ဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းရပါတယ်။ ဒီလိုဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းတဲ့ အခါမှာ ဇယား(၂)မှာ ပါတဲ့ကဏ္ဍ(၈)ရပ် ဥပဒေ (၄၅)မျိုးကနေပြီးတော့ ပြဋ္ဌာန်းခွင့် ရှိပါတယ်။ တတိယအချက်အနေနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်က ပြဋ္ဌာန်းလိုက်တဲ့ ဥပဒေဟာ ပြည်နယ်တစ်ဝန်းလုံး မှာဖြစ်စေ၊ ပြည်နယ်၏ အစိတ်အပိုင်း တစ်ခုမှာဖြစ်စေ အာဏာတည်စေရန် ပြဋ္ဌာန်းလို့ရတာ တစ်ကြောင်း၊ ပုဒ်မ(၁၈၈)က ပြဋ္ဌာန်း ထားပါတယ်။ အခုမနေ့က ပြည်နယ်စည်ပင်ဝန်ကြီး တင်ပြထားတဲ့ စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေမူကြမ်းမှာ ကျွန်တော်တို့ ပုဒ်မ(၁)မှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ အဲ့ဒါဟာ ဘာလဲဆိုလို့ရှိရင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ ဥပဒေဟာ ပုဒ်မ(၅၆)အရ၊ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ(၅၆)အရ သတ်မှတ်ထားတဲ့ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသတွေ၊ တိုင်းတွေမှာ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မှာရှိတဲ့ ဒေသ(၄)ခုနဲ့ တိုင်း(၁)ခုလျှင်သာ အာဏာသက်ရောက် စေခြင်း မရှိစေရ ဆိုပြီးတော့ ကျွန်တော်တို့ ထည့်သွင်း ရေးဆွဲထားပါတယ်။ ဤသဘောဟာ ပုဒ်မ(၁၈၈)ကို ကျွန်တော်တို့ မှီငြမ်းပြုပြီးတော့ ရေးထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခါ အထက် အဖွဲ့အစည်းတွေကလည်းပဲ ဒီကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ တိုင်းတွေကို သီးခြား စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ ဥပဒေနဲ့ရေးဆွဲရန် ညွှန်ကြားတဲ့အတွက်ကြောင့် ဒီလို ကျွန်တော်တို့ ကန့်သတ်ပြီး တော့ ရေးဆွဲခြင်း ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြလိုပါတယ်။ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်ပြတဲ့ အချက်အနက်မှ တစ်ချက်အနေနဲ့ ကျွန်တော်ရှင်းလိုတဲ့ဟာကတော့ ဒီတိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်)ပြည်နယ်အဆင့် အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကို ကျွန်တော်တို့ ဒီတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပုဒ်မ(၂)(ဇ)မှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဒီပြည်နယ်အဆင့် အဖွဲ့အစည်း ဟာ(၄)ခု ရှိပါတယ်။ အဲ့ဒါဟာ ဘာလဲဆိုလို့ ရှိရင် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေအရ ဖြစ်ပေါ်တဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ နောက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေအရ ဖြစ်ပေါ်တဲ့ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ဖြစ်ပေါ်တဲ့ ပြည်နယ် စာရင်းစစ်ချုပ်နဲ့ ဒီပြည်နယ်လွှတ်တော် ကနေပြီးတော့ သတ်မှတ်ထားတဲ့ ကော်မတီတွေ၊ အဖွဲ့တွေဟာ ပြည်နယ်အဆင့် ဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့ဒီတော့ ပြည်နယ်အဆင့်(၄)မျိုးက နေပြီးတော့ မိမိတို့နဲ့ သက်ဆိုင်ရာ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကဏ္ဍအလိုက် ဥပဒေပြုပိုင်ခွင့် ရှိကြောင်း ပုဒ်မ(၁၉၀)(က) မှာ ကျွန်တော်တို့ ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အဆင့်ဝင် မဟုတ်သော်လည်းပဲ ပုဒ်မ(၁၉၁)

ကန့်သတ်

အရ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကလည်းပဲ ဥပဒေပြုပိုင်ခွင့်၊ ဥပဒေကြမ်း ရေးဆွဲ ပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ပြဋ္ဌာန်းထား ပါတယ်။ သို့သော်လည်း ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် အနေနဲ့ အစိုးရအဖွဲ့က တင်သွင်းတဲ့ ဒေသဆိုင်ရာ စီမံကိန်းကိစ္စရပ်တွေ နောက်တစ်ခါ ဘာလဲဆိုလို့ ရှိရင် ငွေစာရင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်တွေ၊ အခွန်အတုတ် ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်တွေ သုံးခုမှလွဲလို့ ကျန်တဲ့ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းတဲ့ ဥပဒေကြမ်းများ တင်သွင်းခွင့်ရှိကြောင်း ရှင်းလင်းလိုပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်က မကြာခင် ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်နေ့က ပြည်ထောင်စု ဥပဒေက ပြဋ္ဌာန်းထားတဲ့ ဥပဒေတစ်ရပ် ရှိပါတယ်။ ဒီဥပဒေတစ်ရပ်ဟာ ဆိုလိုရှိရင် အသေးစား ချေးငွေ လုပ်ငန်း ဥပဒေ ဖြစ်ပါတယ်။ အသေးစားချေးငွေ ဥပဒေမှာ ရည်ရွယ်ချက်(၈)ခု ရှိပါတယ်။ ရည်ရွယ်ချက်(၈)ခုမှာ (၃)ခုဟာ ခုနတုန်းက အဆိုရှင် တင်သွင်း ထားတဲ့ ကိစ္စရပ်တွေ ထည့်သွင်း ပြီးတော့ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ဖော်ပြထားပါတယ်။ အဲ့ဒီဥပဒေရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ အခြေခံ လူတန်းစားများ၏ ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေး၊ အခြေခံလူတန်းစား၏ လူမှုရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့်စီးပွားရေး အခြေအနေများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေရန်နှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးစေရန်ဆိုပြီးတော့ ရည်ရွယ်ချက်(၈)ရပ်အနက် (၃)ရပ်ကို ကျွန်တော်တို့ ကောက်နှုတ်တင်ပြ ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။ ဒီရည်ရွယ်ချက်(၃)ရပ်နှင့် အညီ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အနေနဲ့ ဥပဒေကြမ်း(၂)ခု ကျွန်တော်တို့ တင်သွင်းခဲ့ပါတယ်။ တစ်ခုကတော့ ဘာလဲဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ မနေ့က ဆွေးနွေးသွားတဲ့ ကျေးရွာထင်းစိုက်ပျိုးရေး ဥပဒေကြမ်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဥပဒေကြမ်းဟာ ရည်ရွယ်ချက်(၃)ခုနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ရေးဆွဲထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက ပုဂ္ဂလိကယာဉ်များ စနစ်တကျပြေးဆွဲရေး ဥပဒေကြမ်းကိုလည်း ရည်ရွယ်ချက်(၃)ခုနဲ့ ကျွန်တော်တို့ အစိုးရအဖွဲ့ ကနေပြီးတော့ ရေးဆွဲထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ချက်ပြောလိုတာက ကျွန်တော်တို့ ကျွန်တော့်အတွေ့ အကြုံတစ်ခုကို ကျွန်တော်တင်ပြ လိုပါတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော် ဟဲဟိုးဇာတိသားပါ။ ဟဲဟိုး ဟိုဘက် အထွက် အင်းခေါင်းဆည်ဘက် ထွက်တဲ့နေရာမှာ ပန်းဇုန်ဆိုတဲ့ဟာလေး တည်ထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဟဲဟိုးသားတစ်ယောက်အနေနဲ့ ပြောရမယ်ဆိုလို့ရှိရင် ဟဲဟိုးအိမ်တွေ တော်တော် များများမှာ မြေလွတ်ကွက်လပ်တွေမှာ ပန်းစိုက်ပျိုးပါတယ်။ ပန်းကို ကျွန်တော် တို့က ရောင်းတဲ့ အခါမှာ ဘူတာရုံက လာလာဝယ်မှ ဘူတာရုံက တင်ပေးမှ ကျွန်တော်တို့ ရောင်းရပါတယ်။ ကျန်တဲ့ဥစ္စာက အိမ်မှာ ဘုရားတင်တယ်၊ နောက်လက်ဆောင် ပေးတယ်။

ကန့်သတ်

ဒီဟာနဲ့ပဲ ပြီးသွားပါ တယ်။ အဲ့ဒီပန်းဇုန်လေး ပေါ်လာတဲ့အခါမှာ ဒီပန်းဇုန်က ဘာလဲဆိုလို့ရှိရင် စုစည်းတင်ပြရ ရင်တော့ ရန်ကုန်ကို အချိန် မြန်ရောက်အောင် ဆောင်ရွက်ထားပါတယ်။ ရန်ကုန်ကို ရောက်တဲ့ အတွက်ကြောင့် နယ်တွေ ပြန့်သွားပြီး၊ ဒီဟဲဟိုးကထွက်တဲ့ ပန်းတွေဟာ နိုင်ငံခြားကို ရောက်သွားတယ် ဆိုတာတွေရှိပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်လ၊ သုံးလလောက်က ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ကို ဟဲဟိုးမြို့၊ နန်းကုန်းရပ်မှာ အာလူးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တော့ အစုအဝေး သူတို့ လုပ်ချင်ပါတယ်။ မြေနေရာပေးပါဆိုလို့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့အနေနဲ့ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်လကျော်ကျော်လောက်က မြေနေရာချပေး ပါတယ်။ ဒီလိုပဲ အလားတူ ကြက်သွန်တို့ ပဲလိပ်ပြာတို့ ဆိုတာလည်း ဒီလိုအစုလိုက် ကျွန်တော်တို့ဒီ ဖြစ်ပေါ်လာတယ်လို့ ကျွန်တော် မျှော်လင့်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ ကျွန်တော်ပြောလိုတာက ကျွန်တော်တို့ဒီ ပန်းစိုက်ခင်းက ပန်းတွေကို လှိုင်လှိုင် ကျွန်တော်တို့ရောင်းနိုင်၊ ပို့နိုင်တာဟာ ဒီအဖွဲ့ရဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံ၊ အဖွဲ့ရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်၊ အဖွဲ့ရဲ့ တင်ပို့မှု၊ အဖွဲ့ရဲ့ ရောင်းချမှု၊ ပြန်ကြည့်မယ်ဆိုရင် ဥပဒေ မရှိပါဘူး။ စည်းမျဉ်း Regulation ဆိုတာ မရှိပါဘူး။ ရှိတဲ့ဥစ္စာလေး ကျွန်တော် သွားတွေတာ ဘာလဲဆိုရင် ဖန်တီးနိုင်မှု စွမ်းအားဆိုတာ အဲ့ဒီမှာ ကျွန်တော်သွား တွေပါတယ်။ အဲ့ဒါကြိုလို့ ကျွန်တော် တင်ပြချင်တာ ရှိပါတယ်။ ဟိုးပြီးခဲ့တဲ့ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်မှာ ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဘန်ကီမွန်း ပြောသွားတာ ရှိပါတယ်။ အဲ့ဒါ ဘာလဲဆိုလို့ရှိရင် အဓိပတိ(၄)ပါး ဖြစ်ပါတယ်။ အဓိပတိ(၄)ပါးဆိုတာ ဆန္ဒအဓိပတိ၊ ဝီရိယအဓိပတိ၊ စိတ္တအဓိပတိ၊ ဝိမန္တာ အဓိပတိဆိုပြီး အဓိပတိ(၄)ပါး ရှိပါတယ်။ အဲ့ဒီဟာ အဓိပတိ(၄)ပါးပေါ့ ဆန္ဒစိတ်ရှိတယ်၊ ဝီရိယ ရှိတယ် ဒါတွေနဲ့ ပြည့်စုံမယ် ဆိုလို့ရှိရင် တော်ရုံတန်ရုံ အလုပ်ကိစ္စ၊ တော်ရုံတန်ရုံ ရည်မှန်းချက်က အောင်မြင်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ရိုးသားစွာ ကျွန်တော် တင်ပြလိုတာက ဒီလိုအဆိုပြုချက်ဟာ အဆိုတစ်ရပ်အနေနဲ့ လက်ခံစဉ်းစားစရာအကြောင်း မရှိဘူးလို့ ရိုးသား ပွင့်လင်းစွာ ကျွန်တော် တင်ပြလိုပါတယ်။ နောက် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ အဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ကျွန်တော် လေ့လာထားတာလေးတစ်ချက် ကျွန်တော် ပြောချင်ပါတယ်။ အဆိုဟာ အဆိုတင်ပြီးတဲ့အခါမှာ ကျွန်တော် ကြည့်နေတာက သတင်းစာထဲ ဖတ်ရတာပါ။ အဆိုကို မှတ်တမ်းတင် ထားတာ ရှိပါတယ်။ တစ်ကယ့်တစ်ကယ် အဆိုးဆိုတာက သူက Follow Up လုပ်ရပါတယ်။ အဆိုဟာ ဒီအတိုင်းရပ်မနေရပါဘူး။ အဆိုဟာ တစ်ခု Admister လုပ်ဖို့ တစ်ခု Move လုပ်ဖို့ စတင်တဲ့ကိစ္စရပ် ဖြစ်ပါတယ်။ အဲ့တော့ အဆိုကို ကျွန်တော်တို့က

ကန့်သတ်

ကန့်သတ်

၉

လက်ခံပြီးလို့ရှိရင် ဒါကို ကျွန်တော်တို့က ဘာလဲဆိုရင် ဥပဒေပြုပေး ရမှာလား။ ဥပဒေပြုပေး ရမယ်ဆိုရင် ဥပဒေအငယ်စားကို ကျွန်တော်တို့က ပြုပေးရမှာလား။ ဒါမှမဟုတ် ဒီဥပဒေကို ပြုတဲ့အခါမှာ ကျွန်တော်တို့ လက်ရှိ ရှိနေတဲ့ ဥပဒေတွေ၊ နောက်တစ်ခါ ဘာလဲဆိုလို့ရှိရင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ကျောရိုးတွေကို ထိခိုက်မှု ရှိ/မရှိ ဒါတွေလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ အဆိုတင်သွင်းတဲ့ အခါမှာ မိမိရဲ့အဆိုဟာ လက်ရှိ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေအရကော၊ နောက်လက်ရှိဥပဒေအရရော ဒီဘယ်လို အနေအထားမျိုး ရှိတယ်ဆိုတာအစ တွက်ချက်ပြီးတော့ အဆိုတင်သွင်းသင့်တယ် ဆိုတာ ကျွန်တော်ရိုးသားစွာနဲ့ အကြံပေး လိုပါတယ်။

နောက်တစ်ခု ပြောချင်တာက ကျွန်တော်တို့ အစိုးရအဖွဲ့မှာ ဝန်ကြီးတွေဟာ ဥပဒေပြုဖို့ မကြာခဏ ကျွန်တော့်ကို တိုက်တွန်းရပါတယ်။ တိုက်တွန်းပါတယ်။ ကျွန်တော် ခုနတုန်းက လျှပ်စစ်ဝန်ကြီး လည်း သိပ်မကြာခင်မှာ လျှပ်စစ်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ Hydro Power နဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ဥပဒေကြမ်းတွေ ကျွန်တော်တို့ လုပ်နေပါတယ်။ လေ့လာနေပါတယ်။ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ နောက် လွှတ်တော် တစ်ပတ်ကျော်လောက်မှာ ကျွန်တော်တို့ ဒီဥပဒေကြမ်းကို တင်သွင်းနိုင်မယ် လို့ မှန်းဆပါတယ်။ အဲ့တော့ ဒီဥပဒေကြမ်းတစ်ခုကို ကျွန်တော်တို့က စီစဉ်နေတဲ့ ကာလတွေမှာ ကျွန်တော်တို့က ဘာပြုရလဲဆိုရင် ချိန်ထိုးရတယ်။ ဒီလက်ရှိ ဥပဒေအရ ကျွန်တော်တို့အဆို၊ ကျွန်တော်တို့တင်မယ့်ဥပဒေကြမ်းနဲ့ ငြိထွေးမှု၊ လိုက်လျောမှု ရှိသလား/မရှိလား ဆိုတာ အဓိကစဉ်းစားပါတယ်။ ဥပမာပေါ့ ကျွန်တော်တို့ မနေ့ကအခု လွှတ်တော်မှာ တင်သွင်းတဲ့ ပုဂ္ဂလိက ယာဉ်များ စနစ်တကျဖွဲ့စည်းရေး ဥပဒေဆိုတာ ကျွန်တော်တို့မှာ ကုန်းလမ်းသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ဥပဒေတို့၊ နည်းဥပဒေတို့ အခြား ဥပဒေတွေရှိတယ်။ ဒီကျောရိုးကဒါ မဖြတ်သေးဘူး။ ကျောရိုး မဖြတ်ရင် ဒါအတည်ပဲ။ အတည်ဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ဒီဥပဒေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆွဲတဲ့အခါမှာ ဒီဟာတွေကို သွားပြီးတော့ မထိခိုက်အောင်၊ ဒါတွေကိုသွားပြီးတော့ မပြုအောင် ကျွန်တော်တို့က အလေးထားပြီး စဉ်းစားရပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ အဆိုတစ်ရပ်ကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားလို့ ကိုယ်က ပုံဖော်ဖို့ဆိုလို့ရှိရင်၊ လက်ရှိဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပါကျောရိုးများနဲ့ အဓိက သတ်မှတ်ချက်များနဲ့ လက်ရှိ ကျွန်တော်တို့ တည်နေဆဲ ဥပဒေများနှင့် ညီညွတ်ခြင်း ရှိ/မရှိ ဆိုတဲ့ ဥစ္စာတွေကို နည်းနည်းလေးအလေးထားပြီး ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း တင်ပြအပ် ပါတယ်ခင်ဗျား။ ကျေးဇူး အများကြီး တင်ပါတယ်။ [သြဘာသံများ]

ကန့်သတ်

ဥက္ကဋ္ဌ။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ရှင်းလင်း တင်ပြပြီးတဲ့နောက်မှာ ဒီအဆိုကို ကျွန်တော်တို့ အဆိုအနေနဲ့ မဟုတ်ပဲနဲ့ အဲလို ဦးဆောင်၊ ဦးတည်ပြီးတော့မှ ဆွေးနွေးသွားတာ ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ဦးစိုင်းလှဝင်း အနေနဲ့ ဒီအဆိုနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့မှ တင်ပြဖို့ ရှိရင် တင်ပြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဝင်း၊ မိုင်းပျင်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ကျွန်တော့် အနေနဲ့တင်သွင်း ရခြင်းဖြစ်တဲ့ အကြောင်းအရင်းက ဘာလဲဆိုတော့ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းမှာရှိတဲ့၊ မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံတို့ရဲ့ လူနေမှုအဆင့် အတန်းဟာ ဘာလို့ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ ငယ်ငယ်ကတည်းက ဒီဒေသမှာ မွေးဖွားခဲ့ပါတယ်။ ဒီဒေသမှာ ကြီးပြင်းခဲ့ပါတယ်ဆိုတော့ ပကတိ အရိုးခံနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ကြည့်မယ် ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တစ်ကယ်ပဲ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ ဆင်းရဲမွဲတေမှုက အင်မတန်များပြားပါတယ်။ ဆိုတော့ကား ဥပမာ- ကျွန်တော်အနီးစပ်ဆုံး မိုင်းပျင်းမြို့နယ်မှာ နေထိုင်တဲ့ တစ်ယောက်ပါ။ အဲမိုင်းပျင်းမြို့နယ်မှာ ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ ရှမ်း၊ လားဟူ၊ အာခါ၊ လွယ်လစသည်ဖြင့်ပေါ့ ကျန်တဲ့ဟာ အများကြီးရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာတို့ဘာတို့ အဓိကပေါ့။ ဒါပေမဲ့ အများဆုံး ကျွန်တော်တို့ လူဦးရေ ၆၀၀၀၀ ကျော် ထဲမှာ ဆိုလို့ရှိရင် ရှမ်းက သုံးပုံတစ်ပုံ၊ လားဟူက သုံးပုံတစ်ပုံ၊ နောက်ကျန်တဲ့ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံက သုံးပုံတစ်ပုံရှိပါတယ်။ အဲထဲမှာ ၆၀၀၀၀ ထဲမှာ ကြည့်မယ်ဆိုလို့ရှိရင် ကျွန်တော်တို့ မိုင်းပျင်းမြို့နယ်မှာ လူဦးရေက ၁၀၀၀၀ အောက် ဒီလောက်ပဲရှိပါတယ်။ အဲ ၁၀၀၀၀ အောက်လောက်ပဲ စားဝတ်နေရေး ဘာညာ၊ အဆင့်အတန်း နည်းနည်းပဲ ရှိပါတယ်။ မဆိုစလောက်ပါ။ ကျွန်တော်တို့ မိုင်းပျင်းမြို့က တစ်ကယ်တမ်း၊ တော်တော် ဆင်းရဲတဲ့ မြို့နယ်တစ်ခုပါ။ ဒါပေမဲ့ မြို့အနေအထားလေးနဲ့ သူ့ဟာသူတော့၊ အသင့်အတင့်တော့ နေထိုင်လို့ ရပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ကျန်တဲ့ ကျေးရွာ အုပ်စု(၃၁)အုပ်စုထဲမှာ ကြည့်လိုက်မယ် ဆိုလို့ရှိရင်၊ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံက အင်မတန်မှ ဆင်းရဲကြပါတယ်။ မိုင်းပျင်းမြို့နယ်ထဲမှာ ဘာဖြစ်လဲ ဆိုလို့ရှိရင် လယ်မြေက တစ်ကယ်တမ်းကျတော့ အရင်တုန်းက၊ တစ်ချိန် တစ်ခါတုန်းက တိုင်းတာချက်အရပေါ့ ၄၀၀၀ ကျော်၊ ၅၀၀၀ တောင် မပြည့် ရှာပါဘူး။ ကျန်တဲ့ဟာကို စားသောက်ရေး အတွက် တောင်ယာ ခုတ်ထွင်ပြီးတော့ လုပ်ကိုင် စားရတဲ့ မြို့နယ်တစ်ခုပါ။ အင်မတန်လည်း ဆင်းရဲတဲ့ မြို့နယ်ပါ။ ဆိုတော့ကား ဒါကို ကြည့်ပြီးတော့ အကယ်၍များ

ဒီပုဒ်မ(၁၈၈)အရ ကျွန်တော်က ဥပဒေပညာရှင်တော့ မဟုတ်ပါဘူး ခင်ဗျား။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်တော်လည်း ဒီအခြေခံဥပဒေကို ကြည့်ရင်းကြည့်ရင်းနဲ့ ဘယ်အပိုဒ်က ဘာဖြစ်သင့်သလဲ။ ဒါကျွန်တော့်ရဲ့ မိုင်းပျင်းမြို့နယ် အနေအထားလေးကို ကျွန်တော်နမူနာ ယူပြီးတော့ တစ်ခြား မြို့နယ်များ မှာလည်း ထို့နည်းတူစွာပဲ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ မှီတင်းနေထိုင် ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသား အဲဒီလိုပဲ ရှိလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော် ယုံကြည်မိပါတယ်။ ခံစားမိပါတယ်။ အဲဒီအတွက်ကြောင့် ဒီဥပဒေအရဆိုလို့ရှိရင် အကယ်၍များ ကျွန်တော်တို့ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ ဒါမှမဟုတ်လည်း ခုန ကျွန်တော်တို့ ဥပဒေပညာရှင်၊ ဥပဒေချုပ်က ဆွေးနွေးသွားသလိုပဲ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အဆင့် အသီးသီး အထက်ကနေပြီး တော့ ကိုယ်တတ်နိုင်သလောက်နဲ့ ကိုယ့်ရဲ့ပညာ အဆင့်အတန်းနဲ့ ဖြစ်နိုင်ချေ ရှိလို့ရှိရင် ကျွန်တော်လည်း တိတိကျကျတော့၊ ကျွန်တော်လည်း ဖွင့်ဆိုထားတဲ့ အခြေခံဥပဒေအရ ကျွန်တော် သိသလောက် ဖွင့်ဆိုထားတဲ့ အနက်အဓိပ္ပါယ်နဲ့ရေးခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ နောက်ဘာညာ ဆိုတာ မရှိပါဘူး။ ကျွန်တော် အရိုးခံတင်ပြခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ အကယ်၍များ ကျွန်တော်မှားသွားတယ် ဆိုလို့ရှိရင်လည်း ခွင့်လွှတ်ပါလို့ ကျွန်တော် တောင်းပန်ပါတယ်။ ဒါပေမဲ့ ကျွန်တော် သဘောရိုးကတော့ ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ်၊ အရင်းခံတင်ပြထားတဲ့ အတိုင်းပဲ တစ်ကယ်တမ်း အဲဒီလိုမျိုး တစ်ကယ့် မြေခံ၊ ရေခံ၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံးအတွက်ပါ။ အကယ်၍များ ကျွန်တော့် အနေနဲ့ ဒီအဆိုလေးကိုတော့ ဖြစ်နိုင်တဲ့ ကဏ္ဍ(၈)ရပ်ထဲက တစ်ခုခု အကျိုးဝင်ပြီဆိုရင်လည်း ဒီအကျိုးဝင်တဲ့ ဒီလုပ်ငန်း ဥပဒေကြမ်းလေးကို ရေးဆွဲပြီးတော့ တင်ပြစေချင်တဲ့ သဘောပါ။ အားလုံးလို့လည်း ကျွန်တော် မဆိုလိုပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားတွေအပေါ်မှာ အကျိုး ဖြစ်မဲ့လုပ်ငန်းတွေ ဆိုလို့ရှိရင်၊ ဥပဒေနဲ့ ရေးဆွဲပြီးတော့ လုပ်သွားမယ် ဆိုလို့ ရှိရင် ဒီဥပဒေတွေနဲ့ သူ့ ရဲ့အကျိုးဆက်များကြောင့် မှီတင်းနေထိုင်တဲ့ တိုင်းရင်းသားအားလုံးရဲ့ အကျိုးအတွက်ပါ။ အဲဒီ အတွက်ကြောင့် ကျွန်တော့်ဆန္ဒလေးကတော့ ခုန ကျွန်တော် တင်ပြသွား သလိုပါပဲ ဒါကို ဖြစ်နိုင် ခြေရှိတဲ့ ကဏ္ဍထဲမှ သင့်တင့်လျောက်ပတ်မဲ့ အကျိုးလုပ်ငန်းများကို ကျွန်တော်တို့ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများဖြစ်စေ၊ တစ်ခြား ပြည်နယ်အဆင့်မှ ဖြစ်စေ၊ တတ်အားသရွေ့ နောက် ဥပဒေ ပညာရှင်များက နေပြီးတော့၊ ဦးဆောင်ဦးရွက် ပြုပြီးတော့ ရေးဆွဲသွားမယ် ဆိုလို့ရှိရင် ဒါတွေဟာ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အတွက် အင်မတန်မှ အကျိုးရှိလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော်ယုံကြည်ရင်းနဲ့ ကျွန်တော် ပြောခွင့်ရတာ အားလုံးလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ဥပဒေကြမ်း တင်သွင်းခြင်းနဲ့ ပတ်သက်လို့ အနည်းငယ် တင်ပြချင်တာ ရှိပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ ဇယား(၂)ပါ တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်အဖွဲ့ကသာ တင်သွင်းခွင့်ရှိတဲ့ ဥပဒေကြမ်း(၃)ခုမှ အပ ကျန်ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်းသော ဥပဒေကြမ်းများကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကလည်း လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းခွင့် ရှိကြောင်း ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အဆင့်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ကသာ တင်သွင်းခွင့်ရှိတဲ့ ဥပဒေများကတော့ (၁) တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်၏ဘဏ္ဍာငွေ အရ/အသုံး ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း၊ (၂) တိုင်းဒေသကြီး(သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်ဒေသန္တရစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်း၊ (၃) တိုင်းဒေသကြီး (သို့မဟုတ်) ပြည်နယ်အကောက်ခွန် ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ဇယား(၂)ပါ ကျန်ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်းသော ဥပဒေကြမ်း များကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကလည်း ရေးဆွဲတင်သွင်းဖို့ တာဝန်ရှိတာကို ကျွန်တော့် အနေနဲ့ အလျဉ်းသင့်လို့ဖော်ပြလိုပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဟာ ဥပဒေပြုခြင်းနဲ့ ဆက်စပ်နေသူများ ဖြစ်ကြတဲ့အတွက် မိမိကိုယ်တိုင် ဥပဒေကြမ်းမပြုနိုင်လျှင်၊ မပြုတတ်လျှင် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းပြီးတော့မှ ၎င်းတို့၏ အကူအညီဖြင့် ဥပဒေကြမ်း ဖြစ်ပေါ်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တည်ဆဲဥပဒေကို လေ့လာပြီးတော့မှ ပြည်နယ်အတွက် အကျိုးမဖော်ဆောင်နိုင်သော ဥပဒေ၊ ပြည်သူများရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ် စောင့်ရှောက်မှု မပေးနိုင်သော ဥပဒေများကို ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း စသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်ဖို့ တာဝန်ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ခုန ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းတဲ့ အဆိုနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီး တော့မှ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်အနေနဲ့ ဒီအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ထားဖို့ အကြံပြုပါတယ်။ ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းသော အဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ဖို့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက-

“သဘောတူပါသလား ခင်ဗျား။”

[၃ ကြိမ် တိုင်တိုင် မေးပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။]

ဥက္ကဋ္ဌ။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းလှဝင်း တင်သွင်းသော ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဆင်းရဲမှုလျော့ချပြီး၊ လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြင့်မား လာစေရေး အတွက်၊ တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ပြုပေးနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ ရှာဖွေ၊ ဖော်ထုတ်၊ လုပ်ကိုင်ပေးနိုင်ရန် လိုဦးမည်ဟု ယူဆမိသည်နှင့် အညီ၊ သက်ဆိုင်ရာ

ကန့်သတ်

၁၃

ပြည်နယ်အဆင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ အခြေခံ ဥပဒေပုဒ်မ(၁၈၈)၊ ဇယား(၂)ပါ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ကဏ္ဍကြီး(၈)ရပ်မှ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း ဖော်ဆောင်ပေးမည့် ဥပဒေကြမ်းများ ရေးဆွဲ၍၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း အဆိုကို လွှတ်တော်မှ မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေငြာပါတယ်။ (ဩဘာသံများ)